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NÚM. 08/2024 - SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA DE L’AJUNTAMENT EN PLE QUE TINGUÉ 
LLOC EL DIA 19 DE JUNY DE 2024.

A la vila de Molins de Rei, quan són les disset hores i vint-i-dos minuts del dinou de juny 
de dos mil vint-i-quatre, es reuneixen a la Sala de Sessions de la Casa Consistorial, en 
primera convocatòria, i sota la presidència del Sr. Alcalde, Xavi Paz Penche els regidors i 
regidores que tot seguit s’esmenten, per tal de celebrar la sessió extraordinària del Ple, a 
la qual han estat convocats en temps i forma.

Sr. Alcalde Xavi Paz Penche
Sra. Jessica Revestido Romero
Sr. Iván Mustieles Pozo
Sr. Miguel Zaragoza Alonso
Sra. Ainoa García Ballestín
Sra. Carme Madorell Colomina
Sr. Joan Carles Serra Bosch
Sra. Esther Espinosa García
Sr. Alejandro Herrero Basange
Sr. Gerard Corredera Rebulà
Sr. Lucas Silvano Ferro Sole
Sr. Ricard Vinyets Cid
Sra. Alba Patricia Cabral Ortiz
Sra. Francesca Riera Forns
Sr. Ramon Sánchez Gil
Sra. Rocío Segovia Mayán
Sr. Joan Albert Fabra Barrios
Sra. Eva Maria Janés Fraile

Assisteix l’Interventor accidental, Sr. Eusebi Valldaura Domenech i el Secretari accidental 
de la Corporació, Sr. Joan Montserrat Olivella, que dóna fe de l’acte.

Excusen la seva absència la  regidora Sra. Marta Espona Burgués, la regidora Sra. 
Meritxell Campmajó Garcia i la Regidora Sra. Meritxell Galobart Soler.

Un cop comprovada l’existència del quòrum que demana l’article 90.1) del ROF, per a la 
vàlida constitució del Ple, el Sr. Alcalde obre la sessió, i es passa tot seguit al debat i 
consideració dels assumptes inclosos a l’ordre del dia que acompanya a la convocatòria 
d’aquesta sessió, número 08/2024 de data 18 de juny de 2024. 

ORDRE DEL DIA

1.-  Declaració institucional de l’Ajuntament de Molins de Rei mostrant el rebuig al 
tancament del CAP als caps de setmana d’estiu.-
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DECLARACIÓ INSTITUCIONAL

“L’Ajuntament de Molins de Rei, un cop assabentat de la intenció de tancament del Centre 
d’Atenció Primària la Granja el cap de setmana de Sant Joan i els caps de setmana de 
l’estiu, vol mostrar el rebuig de tot l’Ajuntament a aquest futur escenari ja viscut 
recentment.

Com ja es va defensar a la moció presentada al passat Ple municipal del desembre de 
2023, la salut és una de les principals preocupacions de la població i la comarca del Baix 
Llobregat. Al llarg de diversos anys ha patit una important davallada dels recursos en 
serveis públics essencials en general i sanitaris en particular. 

La salut ha de ser present en totes les polítiques públiques i la realitat actual és una 
situació de precarietat per mancances en diversos aspectes, entre els quals, la de personal 
a àrees bàsiques de salut, reducció d’horaris i/o de serveis dels centres, amb un impacte 
directe en l’usuari final, que és a qui volem protegir.

Les notícies que ens arriben del tancament parcial del nostre centre d’atenció primària, així 
com altres centres de l’entorn, ens impulsen a recordar les recomanacions de 
l’Organització Mundial de la Salut per tal de reorientar el sistema sanitari cap a la promoció 
de la salut, salut comunitària, la lluita contra la desigualtat i la promoció de les polítiques 
públiques saludables en l’àmbit local. Novament, fem nostres les aportacions i propostes 
dels espais i col·lectius que treballen per la millora de la salut pública, com son les del 
Fòrum Social del Baix Llobregat i les sorgides en el marc de Consell Comarcal del Baix 
Llobregat.

Per tot el que s’ha exposat anteriorment, el Ple de l’Ajuntament de Molins de Rei proposa 
sol·licitar a la Conselleria de Salut de la Generalitat que faci les accions necessàries per 
garantir el servei d’urgències del Centre d’Atenció Primària la Granja de Molins de Rei 
sense cap interrupció.

Molins de Rei, 19 de juny de 2024.”

PRESENTACIÓ I DELIBERACIONS

Sr. Alcalde:

Bé, bona tarda a tots i totes. Començaríem el Ple extraordinari convocat per a avui amb 
caràcter... És ordinari, però és Ple extraordinari evidentment. Primer de tot, secretari 
accidental, vull que prengui nota de l'absència justificada de la senyora Meritxell 
Campmajó, de la senyora Marta Espona i de la senyora Meritxell Galobart, que totes tres 
persones no poden estar avui aquí. I com saben, aquest Ple extraordinari venia motivat per 
la necessitat de donar resposta a unes al·legacions presentades a l'aprovació del 
pressupost de l'any 2024, però aprofitant l'avinentesa que teníem convocat aquest Ple 
extraordinari també, i donada la situació i coneixement que vam tenir la setmana passada 
de la comunicació per part del Departament de Salut del que seria el tancament del Centre 
d'Assistència Primària en horari d'urgències els caps de setmana de Sant Joan i tots els 
caps de setmana des del 15 de juliol a 1 de setembre, tal com vam proposar a portaveus i 
per acord de portaveus, el que faríem avui és el primer punt d'aquest Ple, que és la 
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«Lectura de la declaració institucional en rebuig al tancament del Centre d'Atenció Primària 
de Molins de Rei de la Granja». Si els hi sembla bé, crec que és costum i ja ho hem parlat 
amb alguns, faria la lectura jo mateix, faríem un torn obert d'intervencions si algun grup vol 
afegir alguna qüestió i tractar aquest punt. 

Presenta el punt 1 

I ara, com us he comentat, si és que és menester dels diferents portaveus o grups 
municipals... Senyor Ricard Vinyets, endavant.

Sr. Vinyets:

Bona tarda a tothom. Per sobre de partits i administracions, sempre hem tingut clar des de 
la secció local d'Esquerra Republicana de Catalunya Molins de Rei, que el primer són les 
molinenques i els molinencs. El tancament en cap de setmana d'un servei bàsic com el 
CAP mai és una bona notícia. El text de la declaració ja ressalta la importància de la salut 
de les persones per davant de qualsevol qüestió i estem absolutament d'acord. Per tant, 
cal fer tots els esforços necessaris perquè cap persona surti perjudicada d'una mala gestió 
política o administrativa. Tot i que el pressupost del Departament de Salut del 2024 és un 
4,5 major que l'any passat, ha resultat evident que no és suficient. Malauradament, tampoc 
no millora aquesta situació el fet que el Govern de la Generalitat no pogués aprovar els 
pressupostos per a aquest any 2024 amb l'increment de recursos que suposaven un 5,6 % 
més, en lloc d'aquest 4,5 que us comentava anteriorment. Esperem que la insistència de 
tot el consistori doni els seus fruits i la població molinenca no perdi el dret a ser atesa pels 
problemes de salut a la mateixa vila, també els caps de setmana, evitant fer 
desplaçaments que probablement no tothom pot fer i amb les molèsties que aquest fet 
comporta.

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies, senyor Vinyets. Més intervencions? Senyor Ramon Sánchez, endavant.

Sr. Sánchez:

Moltes gràcies i molt bona tarda a tothom que ens escolta. Jo crec que la salut és d'aquells 
punts en què aquí no hi ha partits i tots ens hi posem d'acord. Crec que ens hi vam posar 
ja fa molt de temps d'acord en que quan es van tancar també els horaris nocturns del CAP 
també va ser una decisió que jo crec que tots no vam compartir i que, per tant, des d'aquí 
també es va fer una acció per reivindicar aquesta posada en marxa. Crec que ara també 
és d'aquells moments en què tots hem d'estar al servei del país i atenent a què amb la 
salut no s'hi juga. Amb la salut no s'hi val jugar i, per tant, decisions que s'han pres fora 
dels nostres municipis ens afecten a tots els molinencs i molinenques en aquest sentit. Per 
tant, jo crec que aquí està bé que aquests pactes que s'estan treballant des del Consell 
Comarcal, que l'alcalde en feia referència, amb aquest Pacte d'alcaldes per intentar fer 
veure a la Generalitat que d'alguna manera o una altra, però això no pot continuar i que, 
per tant, s'han de prendre decisions. Crec que amb aquesta declaració institucional donem 
tot el nostre suport a que més enllà de la nostra vila, puguem arribar a acords per tal que 
aquesta realitat no es torni a produir. L'any passat ja ho vam patir en algun moment, 
aquest any hi tornem. Voldríem veure que això no és una dinàmica que ha vingut per 
quedar-se. És una mala dinàmica que ha vingut per quedar-se. Per tant, aquestes 
dinàmiques s'han d'erradicar. I és evident, com deia abans, que el fet que la Generalitat no 
tingui un pressupost aprovat, això tampoc ha ajudat. Però aquesta no pot ser l'excusa per 
la qual això ara ens permeti que tota la gent del país, en molts llocs, el cap de setmana no 
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pugui acudir a segons quins CAP o no pugui anar als seus llocs més propers per ser atès 
des del punt de vista sanitari. Crec que és una mala decisió que s'ha pres, com tantes 
d'altres, però aquesta afecta la gent vulnerable, afecta les persones que pitjor ho estan 
passant i, per tant, aquest és un camí que no podem permetre. Per tant, tot el nostre suport 
en aquest sentit a l'alcalde, perquè, més enllà del nostre municipi, pugui fer la feina que 
toqui perquè això s'erradiqui i torni la serenor o la normalitat al nostre municipi.

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies, senyor Sánchez. I ara és el torn del senyor Lucas Ferro.

Sr. Ferro:

Seré molt breu. En primer lloc, enviar una salutació als veïns i veïnes que estan seguint 
aquest Ple. I segona, reiterar el nostre suport a aquesta declaració institucional i a les 
accions que se'n puguin desprendre de pressió, perquè és evident que és una situació que 
periòdicament està generant desatenció als nostres municipis, a Molins de Rei i als 
municipis del nostre entorn, i que no només suposa que hi hagi veïns i veïnes que tinguin 
una urgència mèdica i no puguin ser atesos al CAP, sinó, com vam poder comprovar el 
Nadal anterior, per exemple, acaba generant una saturació del CUAP, de Sant Joan de 
Déu, del Broggi i d'altres espais mèdics que haurien d'estar dessaturats, que haurien de 
permetre major facilitat en aquells casos que siguin de major gravetat, etcètera, i que 
acaben saturats per visites que s'havien de resoldre a l'atenció primària del nostre 
municipi. I, per tant, reiterar la nostra preocupació i el nostre rebuig davant d'aquesta 
situació, que no és la primera vegada que succeeix a Molins de Rei, i reiterar, evidentment, 
el nostre suport a les mesures de pressió que siguin necessàries perquè això no es torni a 
repetir.

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies, senyor Lucas Ferro. Bé, gràcies per totes les seves paraules. Jo crec que, 
com s'ha dit, i el sentit comú de tots és que aquí hi hem d'anar tots a una. I, evidentment, 
no és cap qüestió ni partidista ni res que tingui a veure amb això, sinó senzillament 
defensar els drets dels molinencs i molinenques que, com deia, a més a més, és una 
mesura que, a més a més, segurament, atempta més a la població més vulnerable, aquella 
que té la major dificultat. Jo ho deia avui a la ràdio mateix, és a dir, ens pensem que 
perquè s'hagi d'anar a un CUAP o no... Estem dient de les persones que o bé dissabte o 
bé diumenge puguin tenir un cop, puguin tenir un mal de gola, puguin tenir aquella 
urgència que és motiu del centre d'assistència primària, que ni tan sols és motiu d'un 
centre d'urgències d'atenció primària, com el CUAP, o ni se'ns passa pel cap haver d'anar 
al Broggi per un mal de gola que pugui tenir alguna persona el dissabte. És cert que 
disminueix certa activitat el cap de setmana, però no és menys cert que la mitjana dels 
últims anys són 20 assistències diàries. Són 20 persones que, segurament, són aquelles 
que es queden al municipi, són aquelles que... No pensem que tothom se'n va, ni de bon 
tros, de vacances. I segurament són aquelles persones que justificaven, a més a més, una 
mesura d'aquest Ajuntament de Molins de Rei, que és l'extensió del servei de bus 
municipal els 365 dies de l'any, entre d'altres coses, per facilitar l'accés també al CAP en 
cap de setmana. I, per tant, aquella població més vulnerable que tindrà més dificultat de 
desplaçament, que li estiguem dient que han d'anar o a un hospital d'atenció 
especialitzada, amb el que representen les urgències de l'Hospital Broggi, o a CAUP amb 
els quals, precisament, no tenim la millor comunicació pública possible, perquè són els que 
estan a l'altra banda del riu, que són el de Sant Vicenç i Sant Andreu de la Barca. 
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Per tant, gràcies, jo crec, per aquesta unanimitat evident i el meu compromís, a partir de 
les paraules que s'han dit, d'informar puntualment d'allò que puguem anar assabentant-nos 
des d'un punt de vista de la resta d'administracions o resta de força que puguem fer entre 
tots o de qualsevol resposta que puguem tenir. En aquesta línia, tal com vam expressar en 
portaveus, demà mateix enviarem una carta des d'Alcaldia a la conselleria de Salut, com 
vam fer el passat desembre, i si hem esperat a demà és perquè el que volem reflectir a la 
carta és, precisament, el text de la declaració que avui hem signat i, per tant, adjuntar la 
carta amb el fet que avui l'Ajuntament de Molins de Rei i, per tant, Molins de Rei, es 
declara unànimement en contra i mostra el seu rebuig al tancament d'aquest CAP en 
aquests caps de setmana del mes de juliol i agost. Per tant, moltes gràcies.

A – ASSUMPTES DICTAMINATS PER LES COMISSIONS INFORMATIVES

COMISSIÓ INFORMATIVA DE L’ÀREA DE SERVEIS CENTRALS I ECONOMIA (ESC) I 
DE L’ÀREA D’ALCALDIA.

2.- Resolució de les al·legacions interposades i aprovació definitiva del Pressupost 
General de l’exercici 2024. (exp. 1/2024/AEXPR).-

DICTAMEN

Miguel Zaragoza Alonso, President de l’Àrea de Serveis Centrals i Economia, presenta a la 
Comissió Informativa de l’Àrea de Serveis Econòmics i Centrals (ESC) la proposta 
següent:

ANTECEDENTS

El Ple de l’Ajuntament, en sessió extraordinària duta a terme el dia 14 de maig de 2024, va 
aprovar inicialment el Pressupost General de l’Ajuntament de Molins de Rei per a l’exercici 
2024. 

En aquest sentit, i durant quinze dies hàbils a partir del següent des de la data de 
publicació en el Butlletí Oficial de la Província, el pressupost general per a l’exercici 2024 
s’ha exposat al públic, per poder-hi fer reclamacions. Aquest termini va iniciar-se en data 
20 de maig de 2024 i va finalitzar en data 10 de juny de 2024.

En data 7 de juny de 2024, i per tant dins del termini d’exposició al públic, el Sr. Roger 
Tuset Ramírez, en representació del sindicat Grup Independent de Treballadores i 
Treballadors de l'Ajuntament de Molins de Rei (GITT), ha presentat escrit d’al·legacions al 
Pressupost General de l’Ajuntament de Molins de Rei per a l’exercici 2024 (número de 
registre d’entrada REG_ENTRADA/2024013442), mitjançant l’escrit que porta com a 
descripció “Al·legacions del sindicat GITT a les fitxes de coordinadors de la RLT 2024 
incloses al pressupost 2024 de l'Ajuntament de Molins de Rei”.

FONAMENTS LEGALS I CONSIDERACIONS

L’article 169.1 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el text 
refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, estableix que, aprovat inicialment el 
pressupost general, s’exposa al públic, amb l’anunci en el butlletí oficial de la província o, si 
s’escau, de la comunitat autònoma uniprovincial, per 15 dies, durant els quals els 
interessats els poden examinar i presentar-hi reclamacions davant el ple. 
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Tanmateix, i als efectes d’allò que disposa l’article 169.1 de dit Reial decret legislatiu, 
l’article 170.1 del mateix estableix que tenen la consideració d’interessats:

a) Els habitants al territori de l’entitat local respectiva.

b) Els que resultin directament afectats, encara que no habitin al territori de l’entitat 
local.        

c) Els col·legis oficials, cambres oficials, sindicats, associacions i altres entitats 
legalment constituïdes per vetllar per interessos professionals o econòmics i 
veïnals, quan actuïn en defensa dels que els són propis.

D’altre banda, l’article 170.2 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual 
s’aprova el text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, estableix el següent:

Únicament es poden fer reclamacions contra el pressupost:

a) Perquè la seva elaboració i aprovació no s’ha ajustat als tràmits que 
estableix aquesta Llei.

b) Perquè omet el crèdit necessari per complir obligacions exigibles a 
l’entitat local, en virtut d’un precepte legal o de qualsevol altre títol legítim.

c) Perquè els ingressos amb relació a les despeses pressupostades són 
manifestament insuficients o bé d’aquestes respecte a les necessitats per a 
les quals estigui previst.

El sindicat Grup Independent de Treballadores i Treballadors de l'Ajuntament de Molins de 
Rei (GITT), ha presentat les següents al·legacions:

 “PRIMER: Abús de la forma de provisió mitjançant la lliure designació, donat que 
les funcions d’aquests càrrecs no justifiquen un caràcter directiu de confiança. La 
jurisprudència és clara respecte al caràcter excepcional de la lliure designació i cal 
justificar el seu ús cas per cas, segons sentència del Tribunal Suprem de 19 de 
maig de 2016, recurs 1214/2015. En el mateix sentit, la sentència del Tribunal 
Suprem de 22 de gener de 2007, recurs 7310/2001 manté una interpretació 
restrictiva dels supòsits en els quals es pot utilitzar la lliure designació com a forma 
excepcional de provisió de llocs de treball.

SEGON: Duplicitat en les funcions descrites dels Coordinadors/res i les d’altres 
llocs de treball existents al catàleg.

TERCER: En la retribució, el complement específic fixat per alguns dels llocs de 
treball de coordinadors/es no està equiparat a figures de coordinació ja existents al 
catàleg i, en algun cas, es contempla un complement específic més elevat que el de 
la Direcció d’àrea, càrrec jeràrquic superior. Existeix, doncs, una retribució 
diferenciada per a llocs de treball de nova creació amb funcions anàlogues, sense 
justificació”.

Vist l’informe signat pel Cap de Negociat de Control de Gestió en data 12 de juny de 2024 i 
signat per l’Interventor accidental en data 12 de juny de 2024.
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Per tot el que ha estat exposat, es presenta davant de la Comissió Informativa de l’Àrea de 
Serveis Econòmics i Centrals (ESC) la present proposta a fi i efectes emeti informe previ 
perquè sigui remés al Ple de la Corporació:

Primer.- Desestimar íntegrament les al·legacions presentades pel sindicat Grup 
Independent de Treballadores i Treballadors de l'Ajuntament de Molins de Rei (GITT).

Segon.- Aprovar definitivament, i amb efectes del dia ú de gener, el Pressupost General de 
l’Ajuntament de Molins de Rei per a l’any 2024, la plantilla de personal, la relació de llocs 
de treball i els seus annexos, integrat pel pressupost del propi Ajuntament, per les 
previsions d’ingressos i despeses de la Societat Mercantil de capital íntegrament municipal 
“Molivers Societat Municipal, S.L.” i pel Pressupost Consolidat, de conformitat amb l’article 
162 del Text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, aprovat per Reial Decret 
legislatiu 2/2004, de 5 de març; i per les Bases d’Execució del Pressupost, segons el detall 
següent:

a) Pressupost de l’Ajuntament:

Estat d'Ingressos  Estat de Despeses  

CAPÍTOLS Crèdit inicial CAPÍTOLS Crèdit inicial

1 Impostos directes 14.482.000,00 € 1 Despeses de personal 15.149.146,37 €

2 Impostos indirectes 847.000,00 € 2 Desp. en béns corrents i serveis 12.810.723,51 €

3 Taxes, preus públics i altr. ingressos 6.855.929,61 € 3 Despeses financeres 910.868,42 €

4 Transferències corrents 12.292.191,80 € 4 Transferències corrents 3.954.452,41 €

5 Ingressos patrimonials 378.404,82 € 5 Fons de contingència 250.000,00 €

TOTAL OPERACIONS CORRENTS 34.855.526,23 € TOTAL OPERACIONS CORRENTS 33.075.190,70 €

6 Alienació d'inversions reals 0,00 € 6 Inversions reals 3.924.265,60€ 

7 Transferències de capital 72.558,60 € 7 Transferències de capital 0,00 €

TOTAL OPERACIONS DE CAPITAL 72.558,60 € TOTAL OPERACIONS DE CAPITAL    3.924.265,60 € 

TOTAL OPERACIONS NO 
FINANCERES 34.928.084,83 € TOTAL OPERACIONS NO 

FINANCERES 36.999.456,30 €
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8 Actius financers 0,00 € 8 Actius financers 0,00 €

9 Passius financers 9.799.843,07 € 9 Passius financers 7.728.471,60 €

TOTAL OPERACIONS FINANCERES 9.799.843,07 € TOTAL OPERACIONS FINANCERES 7.728.471,60 €

TOTAL PRESSUPOST D'INGRESSOS 44.727.927,90 € TOTAL PRESSUPOST DE DESPESES 44.727.927,90 €

b) Estats de previsió de despeses i ingressos de la societat mercantil de capital 
íntegrament municipal “Molivers Societat Municipal, S.L.”:

EXERCICI 2024
Estats de previsió d’Ingressos i Despeses  

 CONCEPTE IMPORTS

INGRESSOS 3.474.213,67 €

INGRESSOS DE L'EXPLOTACIÓ 3.474.213,67 €

1 Import net de la xifra de negocis 3.469.873,04 €

 a) Vendes 0,00 €

 b) Prestacions de serveis 3.469.873,04 €

5 Altres ingressos d'explotació 4.340,63 €

 a) Ingressos accessoris i altres de gestió corrent 4.340,63 €

 b) Subvencions d'explotació incorporades al resultat de l'exercici 0,00 €

INGRESSOS FINANCERS 0,00 €

12 Ingressos financers 0,00 €

DESPESES 3.474.213,67 €

DESPESES DE L'EXPLOTACIÓ 3.462.013,67 €

4 Aprovisionaments 369.519,99 €

 a) Consum de mercaderies 0,00 €

 b) Consum de matèries primeres i d'altres matèries consumibles 65.637,50 €

 c) Treballs realitzats per altres empreses 303.882,49 €

6 Despeses de personal 2.378.340,74 €

 a) Sous i Salaris 1.758.523,57 €

 b) Càrregues Socials 619.817,17 €

7 Altres despeses d'explotació 706.464,89 €

 a) Serveis exteriors 706.364,89 €

 b) Tributs 100,00 €
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 c) Pèrdues, deteriorament i variació provisions per operacions comercials 0,00 €

 CONCEPTE IMPORTS

8 Amortització de l'immobilitzat 7.688,05 €

 a) Amortització de l'immobilitzat 29.584,52 €

 b) Ajustos per subvencions -21.896,47 €

DESPESES FINANCERES 12.200,00 €

13 Despeses financeres assimilades 12.200,00 €

PREVISIÓ RESULTAT D'EXPLOTACIÓ 2024 0,00 €

c) Estat de consolidació del Projecte de Pressupost de l’any 2024 de l’Ajuntament 
de Molins de Rei i de la Societat Mercantil de capital íntegrament municipal 
“Molivers Societat Municipal, S.L.”:

PRESSUPOST GENERAL CONSOLIDAT EXERCICI 2024
Estat de consolidació dels pressupostos - Classificació econòmica d'ingressos i 
despeses en termes SEC

Estat d'Ingressos      
       

CAPÍTOLS AJUNTAMENT MOLIVERS, S.L. TOTAL SENSE 
CONSOLIDAR

TRANSFERÈNCIES 
INTERNES TOTAL CONSOLIDAT

1 Impostos directes 14.482.000,00 € 0,00 € 14.482.000,00 € 0,00 € 14.482.000,00 €

2 Impostos indirectes 847.000,00 € 0,00 € 847.000,00 € 0,00 € 847.000,00 €

3 Taxes i d’altres  
ingressos 6.855.929,61 € 3.474.213,67 € 10.330.143,28 € 3.469.873,04 € 6.860.270,24 €

4 Transferències corrents 12.292.191,80 € 0,00 € 12.292.191,80 € 0,00 € 12.292.191,80 €

5 Ingressos patrimonials 378.404,82 € 34.890,04 € 413.294,86 € 0,00 € 413.294,86 €

 OPERACIONS CORRENTS 34.855.526,23 € 3.509.103,71 € 38.364.629,94 € 3.469.873,04 € 34.894.756,90 €

6 Alienació d'inversions 
reals 0,00 € 0,00 € 0,00 € 0,00 € 0,00 €

7 Transferències de capital 72.558,60 € 0,00 € 72.558,60 € 0,00 € 72.558,60 €

 OPERACIONS DE CAPITAL 72.558,60 € 0,00 € 72.558,60 € 0,00 € 72.558,60 €

 OPERACIONS NO 
FINANCERES 34.928.084,83 € 3.509.103,71 € 38.437.188,54 € 3.469.873,04 € 34.967.315,50 €

       

8 Actius financers 0,00 € 0,00 € 0,00 € 0,00 € 0,00 €

9 Passius financers 9.799.843,07 € 0,00 € 9.799.843,07 € 0,00 € 9.799.843,07 €

 OPERACIONS FINANCERES 9.799.843,07 € 0,00 € 9.799.843,07 € 0,00 € 9.799.843,07 €

       

 TOTAL PRESSUPOST 
D'INGRESSOS 44.727.927,90 € 3.509.103,71 € 48.237.031,61 € 3.469.873,04 € 44.767.158,57 €

Estat de Despeses      
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CAPÍTOLS AJUNTAMENT MOLIVERS, S.L. TOTAL SENSE 
CONSOLIDAR

TRANSFERÈNCIES 
INTERNES TOTAL CONSOLIDAT

1 Despeses de personal 15.149.146,37 € 2.378.340,74 € 17.527.487,11 € 0,00 € 17.527.487,11 €

2 Desp. en béns corrents i 
serveis 12.810.723,51 € 1.110.874,91 € 13.921.598,42 € 3.469.873,04 € 10.451.725,38 €

3 Despeses financeres 910.868,42 € 12.200,00 € 923.068,42 € 0,00 € 923.068,42 €

4 Transferències corrents 3.954.452,41 € 0,00 € 3.954.452,41 € 0,00 € 3.954.452,41 €

5 Fons de contingència 250.000,00 €  250.000,00 € 0,00 € 250.000,00 €

 OPERACIONS CORRENTS 33.075.190,70 € 3.501.415,65 € 36.576.606,35 € 3.469.873,04 € 33.106.733,31 €

6 Inversions reals 3.924.265,60 € 0,00 € 3.924.265,60 € 0,00 € 3.924.265,60 €

7 Transferències de capital 0,00 € 0,00 € 0,00 € 0,00 € 0,00 €

 OPERACIONS DE 
CAPITAL 3.924.265,60 € 0,00 € 3.924.265,60 € 0,00 € 3.924.265,60 €

 OPERACIONS NO 
FINANCERES 36.999.456,30 € 3.501.415,65 € 40.500.871,95 € 3.469.873,04 € 37.030.998,91 €

       

8 Actius financers 0,00 € 0,00 € 0,00 € 0,00 € 0,00 €

9 Passius financers 7.728.471,60 € 0,00 € 7.728.471,60 € 0,00 € 7.728.471,60 €

 OPERACIONS 
FINANCERES 7.728.471,60 € 0,00 € 7.728.471,60 € 0,00 € 7.728.471,60 €

       

TOTAL PRESSUPOST DE 
DESPESES 44.727.927,90 € 3.501.415,65 € 48.229.343,55 € 3.469.873,04 € 44.759.470,51 €

Tercer.- Publicar al Butlletí Oficial de la Província, si s’escau, el resum per capítols del 
pressupost definitivament aprovat així com la plantilla orgànica 

L’òrgan competent esmentat més amunt, al qual es realitza aquesta proposta, resoldrà no 
obstant, amb el seu millor criteri, el que estimi procedent.

PRESENTACIÓ I DELIBERACIONS

Sr. Alcalde:

I ara, si els hi sembla, passem al punt dictaminat per la Comissió Informativa de l'Àrea 
d'Economia i Serveis Centrals, amb un punt, que és el 2 de l'ordre del dia, que diu 
«Resolució de les al·legacions interposades i aprovació definitiva del pressupost general 
de l'exercici 2024». I fa la primera exposició d'aquest punt el senyor Joan Carles Serra. 
Endavant.

Sr. Serra:

Gràcies, alcalde. 

Presenta el punt 2

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies. Obriríem el torn d'intervencions. Senyor Ricard Vinyets, endavant.
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Sr. Vinyets:

En aquest punt resolem les al·legacions interposades i aprovem definitivament al mes de 
juny el pressupost general que hauria d'haver entrat en vigor fa mig any. Pel que fa a les 
al·legacions, no tornarem a repetir el que ja han exposat, però coincidim que, d'acord amb 
el text refós de la llei reguladora de les hisendes locals, els supòsits per impugnar un 
pressupost no coincideixen amb els que presenta el sindicat GITT i, per tant, no són 
pertinents. Això no obstant, creiem que és lícit que el sindicat GITT faci arribar la seva 
disconformitat a través de qualsevol altre recurs. Per altra banda, també és veritat que un 
organigrama representa l'estructura de funcionament d'una empresa o d'una administració 
pública i, certament, correspon a qui té la responsabilitat d'aquest funcionament definir com 
vol que aquest organigrama sigui. L'equip de Govern, fonamentant-se en les directrius 
d'una auditoria de Faura-Casas, opta per ampliar les figures de comandament i consolidar 
places que s'havien creat de manera temporal. Això no obstant, la mateixa auditoria també 
fa incidència en la necessitat de cobrir llocs de treball vacants que actualment ocupa una 
sola persona, amb la conseqüent saturació personal a causa de la càrrega excessiva, que, 
a la llarga, es tradueix en una gestió ineficient dels recursos humans i materials de 
l'organització en general. Aquí també caldria prestar-hi atenció. La mateixa auditoria 
proposa revisar els recursos existents perquè siguin suficients i adequats per al 
funcionament que es necessita, ja que la manca de recursos provoca, precisament, que hi 
hagi treballadors i treballadores que fan tasques i tenen unes funcions que no es 
corresponen amb el seu lloc de treball. 

I aquesta revisió que proposen també inclou les duplicitats de càrrecs i feines que el 
sindicat GITT exposa a les seves al·legacions. Per tant, les seves inquietuds no van tan 
encaminades. Deixant de banda el temps que es va trigar en tenir les conclusions de 
l'auditoria i del fet que les decisions preses per l'equip de Govern només s'acaben basant 
en el que proposa una consultora, sí que volem insistir en el nostre desacord pel que fa al 
temps de procés seguit amb el nomenament temporal d'uns coordinadors que ho han 
acabat sent de manera fixa i per la proliferació de càrrecs de responsabilitat. Efectivament, 
cadascú tria el model organitzatiu en què creu, com també els processos a seguir a l'hora 
de proveir els llocs de treball. Això no obstant, el seu fer no casa amb la nostra manera de 
pensar, però, com sempre, si ho volen debatre i consensuar, aquí ens tindran. 

Tornant al què de la qüestió que ens porta avui aquí, lamentem que no s'hagi arribat a un 
acord o a un mínim consens entre el Govern i aquest sindicat, provocant aquestes 
al·legacions. Arribar a consensos hauria de ser la prioritat del seu Govern, així com crear 
sinergies i entesa amb els representants sindicals del personal de la casa. Arribar avui aquí 
amb la logística i el cost que implica, manifesta un fracàs en aquestes relacions. Creiem 
que l'Ajuntament ha de seure les vegades que calgui per consensuar, arribar a acords, 
convèncer si cal i evitar situacions extremes i públiques com aquesta. Per acabar, pel que 
fa a l'aprovació definitiva del pressupost, com bé recorda, nosaltres ja els hi vam votar en 
contra per diversos motius i, per no repetir, solament faré una breu pinzellada. Vam votar 
en contra per unes inversions que es presenten com si fossin per ara, però que moltes 
d'elles es faran els propers anys; per l'adquisició de l'edifici de la Loto sense tenir 
plenament definit a què anirà destinat ni tenir un pla d'actuació per les necessitats de tots 
els serveis municipals; per la poca intervenció en equipaments municipals ni en les 
necessitats de material per fer les coses ben fetes; per la distribució desigual dels recursos 
econòmics focalitzats en el Museu del Renaixement, puntuals accions culturals i d'altres de 
promoció de vila, mentre es fan mínimes intervencions dirigides a persones desocupades, 
infants i joves, memòria històrica, habitatge, suport a l'arxiu o activitats de la biblioteca; per 
la inexistent previsió d'actuació per encetar millores en les condicions de vida de les 
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persones amb discapacitat; o per una gestió econòmica i financera que està portant 
l'Ajuntament a una situació delicada. Ja vam dir que aquest pressupost no representa el 
model d'intervenció que nosaltres volem per a la vila i les persones que hi viuen ni és la 
gestió financera que creiem que s'ha de fer. Si ja hem votat que no, com comprendran, el 
nostre vot continua sent en contra. Això si, com també els hi vam dir en el Ple extraordinari 
del pressupost, la mà està estesa, hi és i reiterem la nostra voluntat de, si volen el nostre 
vot favorable de cara al futur, participar en el pressupost del 2025 des del primer moment 
per trobar aquest consens que els hi diem que hauria de ser la seva bandera, on poder 
definir bé i debatre les nostres prioritats amb les seves partint del full en blanc.

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies, senyor Ricard Vinyets. Més intervencions? Senyor Joan Albert Fabra.

Sr. Fabra:

Molt bona tarda, alcalde. Bona tarda, regidors, regidores, i a les persones que estan 
seguint aquest Ple. A veure, avui estem efectivament debatent i votarem l'aprovació 
definitiva del pressupost, però també la relació de llocs de treball. Jo crec que hi ha una 
confusió conceptual, també dels sindicats, que no ho aclareixen, eh?, quan posen 
l'al·legació, sobre pressupost i RLT. Són dues coses diferents. Tot i que s'aprovin en unitat 
d'acte, són dues coses diferents. I, de fet, no tindrien per què aprovar-se conjuntament. 
L'RLT es podria haver aprovat abans o es podria modificar després. La qüestió és que el 
pressupost ha d'anar sempre acompanyat de l'RLT vigent en aquell moment, perquè allò 
és el que informa les despeses del capítol 1. El sindicat no ha presentat realment unes 
al·legacions contra el pressupost. Vull dir, el títol mateix de les al·legacions que ha 
presentat diu «al·legacions a les fitxes de treball de nova creació amb codis tal, tal, tal», 
que són els coordinadors i les places directives que es proveiran mitjançant el procés de 
lliure designació. I bàsicament aquí el que està presentant són al·legacions contra l'RLT, 
no contra el pressupost. És a dir, realment no compleix els requisits que marca la llei per 
presentar al·legacions al pressupost perquè no són al·legacions al pressupost. És evident, 
són una altra cosa. I m'estranya que s'hagin tractat com a al·legacions al pressupost quan 
no ho són. Però s'ha tractat per part de l'Ajuntament com a al·legacions al pressupost. I 
ells, també és cert, que no acaben... en l'escrit hi ha un moment en què s'equivoquen i fan 
referència al pressupost quan haurien de fer referència a l'RLT. 

Aleshores, entrant al fons de la qüestió que plantegen, que, al final, això el més probable 
és que acabi amb un recurs davant la jurisdicció contenciosa administrativa, perquè hi ha 
fons per fer-ho. Tenint en compte que l'RLT i el pressupost són dues coses diferents, en el 
fons estan plantejant dos temes que són importants i que un d'ells nosaltres ja el vam 
comentar quan vam fer la votació amb el pressupost. Un és la negociació, si l'RLT s'ha 
aprovat seguint el procés de negociació que estableix la llei. La legalitat diu que l'RLT s'ha 
de negociar amb els sindicats. I aquest procés de negociació està taxat. No és enviar el 
pressupost dues setmanes abans de la seva aprovació i fer una reunió, són més coses. I, 
per tant, aquí hi haurà una discussió jurídica, si és que al final el sindicat decideix portar-ho 
al contenciós, on s'haurà de valorar si es va complir o no aquest requisit de negociació de 
l'RLT amb els sindicats per part de l'Ajuntament. 

I l'altre és el tema de l'abús en la provisió de llocs de lliure designació. I sobre això també 
hi ha àmplia jurisprudència. És a dir, la lliure designació –i en aquesta RLT s'incorporen 
quatre llocs nous de lliure designació, que no són pocs, són molts– és un mecanisme 
excepcional i, com a tal, ha d'estar molt ben justificat perquè es decideix optar per aquest 
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mecanisme. No pot ser una justificació de caràcter genèric com la que es pot trobar a 
l'RLT. I si ells interposen, si el sindicat interposa un recurs, doncs, aquí hi haurà un debat. I 
tot i que avui desestimem aquestes al·legacions, perquè si les entenem com unes 
al·legacions al pressupost, evidentment, s'han de desestimar perquè no compleixen els 
requisits formals. Nosaltres no entenem aquestes al·legacions com unes al·legacions al 
pressupost, les entenem com unes al·legacions a l'RLT, que és el que són realment, i, per 
tant, hem volgut en la nostra intervenció entrar en aquest fons de l'assumpte i a veure com 
acaba tot això. Ara la pilota està a la teulada del sindicat i allà ells decidiran si volen elevar 
això a la jurisdicció contenciosa administrativa. Però, sense cap mena de dubte, no és 
només un tema estrictament formal, com s'ha intentat emmarcar discursivament per part 
del Govern, sinó que aquí hi ha teca, hi ha debat i reiterem el que ja els hi vam dir en la 
nostra intervenció al Ple de pressupostos, estaria bé que justifiquessin o expliquessin, tant 
a l'oposició com a l'opinió pública i, evidentment, també als sindicats, molt bé tots i 
cadascun d'aquests cinc llocs de treball nous, per què es volen proveir amb lliure 
designació i no mitjançant un concurs de mèrits, per exemple? Estaria molt bé que ho 
expliquessin detalladament, perquè això és el que exigeix la jurisprudència, és el que 
exigeix la llei quan parla de l'excepcionalitat de la lliure designació com a mitjà de provisió i 
és el que els hi demanem també políticament el grup d'Ara Molins. Evidentment, i igual 
com ha dit Esquerra Republicana, igual com vam votar en contra de l'aprovació inicial del 
pressupost, avui votarem en contra de l'aprovació definitiva del pressupost de l'any 2024. 
Moltes gràcies.

Sr. Alcalde:

Jo demanaria, primer de tot, abans de continuar el debat, un aclariment sobre el vot que 
fem avui, perquè entenc que avui fem l'estimació d'al·legacions, no? El títol de l'enunciat 
del punt diu dues coses, que és la resolució de les al·legacions interposades i, 
conseqüentment, l'aprovació definitiva del pressupost. Entenc que el que estem aprovant 
és si acceptem o no les al·legacions. O no? O directament... Són les dues coses... per 
això. Perquè primer el que s'aprova és desestimar les al·legacions, per tant, rebutjar les 
al·legacions. D'acord. Més intervencions? Doncs, endavant. Senyor Zaragoza, endavant.

Sr. Zaragoza:

Gràcies alcalde i salutacions a tothom que ens pugui escoltar en aquest debat sobre les 
al·legacions que fa un sindicat. I les tractem com a al·legacions perquè ells entren una 
instància dient... I, precisament, el que nosaltres proposem és rebutjar-les perquè 
considerem que no s'ajusten al que la llei diu pel que un pot presentar al·legacions al 
pressupost. I ja partim del primer error. Després sembla ser que tot el que diuen està bé. 
És a dir, el més bàsic i fonamental és un error, s'han equivocat. I en la resta de coses qui 
està equivocat és el Govern i ells tenen raó, no? Doncs, potser que la part més fàcil que és 
saber si poden o no presentar al·legacions l'haurien tingut clara. Ens ho haguessin dit, ja 
ho haguéssim explicat. Ens haguéssim estalviat, potser, anar a un Ple extraordinari per 
rebutjar aquestes al·legacions, perquè nosaltres els hi hem explicat tots els motius. I és 
veritat, jo crec que el company d'Esquerra explicava... Evidentment, el Govern té la 
potestat organitzativa, fa una proposta, seu amb els sindicats, els hi envia tota la 
documentació, es fa una reunió, s'expliquen aquestes propostes, hi ha una sèrie 
d'intercanvis d'opinions. Hi ha dues reunions de la comissió paritària. No ho sé, és a dir, al 
final entrarem en el concepte de què és negociar. Què és negociar? I a mi m'agradaria que 
cadascú... Perquè això ja és un déjà vu. Jo que porto un temps, ja he vist altres sindicats 
presentar igual al·legacions per no estar d'acord amb el pressupost i amb la modificació de 
l'RLT i nosaltres amb el mateix motiu, eh?... I el Govern ha canviat ara de socis, però amb 
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els que estàvem en aquell moment vam rebutjar les al·legacions amb els mateixos motius 
que les estem rebutjant ara. I quan entrem en el fons, és evident que al final tot és 
opinable. Evidentment. Si aquests llocs de treball, que nosaltres les fitxes no les tracten 
d'una manera tangencial i separada... Escolti, agafi cada fitxa i veurà quins són els nivells 
de responsabilitat detallats a cada una de les fitxes. Per això nosaltres considerem que en 
aquest espai de nivell de responsabilitat el lloc ha de ser de lliure designació. Això significa 
que és un càrrec de confiança, com algú en el debat del pressupost, d'una manera, crec 
que, a més, sapiguem que no era veritat, va dir? No, no. No són càrrecs de confiança. 
S'han de complir uns requisits. Funcionaris, han de ser funcionaris. Hi ha d'haver un 
procés. S'ha de publicitar internament, s'ha de dir el què i el com. Hi ha un procediment, 
que s'hi pot presentar qualsevol que reuneixi aquests requisits. És a dir, funcionaris. I 
l'excepcionalitat. Miri, el cos de Mossos d'Esquadra té 150 llocs de lliure designació, tots 
son Mossos d'Esquadra. Algú posa en dubte que siguin càrrecs de confiança? No. Són 
Mossos d'Esquadra que tenen un nivell de responsabilitat, el cap de l'Oficina de Suport a la 
Prefectura, el cap Regional Operatiu, l'agent d'Àrea de Mitjans Tècnics. És a dir, que hi ha 
un moment en la Prefectura que es considera que en llocs molt puntuals es fa un 
procediment intern i entre els aspirants es fa una lliure designació. És veritat que el que es 
diu és, després se'l pot cessar discrecionalment. Efectivament. És que aquest és l'objectiu 
de tenir aquests llocs de treball, que són tan específics en els llocs de comandament, en 
què tu fas un procediment i quan creus o consideres, qui sigui del govern de torn que ha 
pres aquesta decisió, que ho vol modificar, pugui modificar-ho i fer un altre concurs. I dins 
de l'administració, la mateixa Diputació de Barcelona, ostres, lliure designació. A més, la 
Diputació de Barcelona fa una cosa que jo crec que és interessant, i és que deixa que 
altres administracions –nosaltres també ho podem fer– participin en aquests llocs de 
promoció. La mateixa Generalitat, la Direcció General d'Assumptes Contenciosos té tots 
els seus nomenaments de lliure designació. Els hi estic intentant posar exemples perquè, 
és clar, com sembla que no és un bon model... Doncs no, és un model. Llocs de 
comandament cap amunt, nosaltres considerem que han de ser així. És un debat. 

I, miri, negociar. Nosaltres hem negociat. Crec que tenen... no sé si tenen memòria, però si 
se'n recorden vam modificar el dictamen del Ple. Per què vam modificar el dictamen del 
Ple? Perquè vam acceptar unes al·legacions que havien fet els sindicats sobre la 
modificació dels llocs de treball. Això significa que no hem negociat? És que no només 
hem fet reunions, no només ens hem enviat correus, no només hem parlat entre l'àrea de 
Recursos humans de l'Ajuntament i hem justificat. Jo crec que nosaltres... Bé, després, 
evidentment, cadascú té en l'ànima fer el que cregui convenient, eh?, però tampoc ens 
posem... És a dir, nosaltres... Hi ha un sindicat que ha presentat al·legacions, n'hi ha tres 
que no. Jo crec que quan parlem de... Hem d'intentar arribar als màxims esforços. Miri, 
l'escrit que ens fa arribar un sindicat diu «Us fem coneixedors de les nostres demandes, 
l'acceptació de les quals condicionarà la nostra conformitat o no a l'RLT del 2024». Toma 
negociación, toma negociación. És a dir, jo vull negociar, però si no m'accepta, li diré que 
no. Això és negociar? No, negociar és que tu seus, com deia el company d'Esquerra, 
proposem coses, ells proposen coses i a vegades et poses d'acord i a vegades no et 
poses d'acord, no vas condicionat. Nosaltres hem modificat coses de les propostes que els 
hi vam fer. I aquesta és la diferència. 

Podem estar o no d'acord en altres? Evident, evident. Però, al final, nosaltres hem de 
marcar un criteri. I és a partir d'aquí que, amb aquesta iniciativa que tenim de governar i 
ens toca governar, prenem les decisions, que poden ser equivocades o no... Ells 
comentaven sobre els documents que hem fet i la tardança o no sobre... Bé, sí. Miri, 
nosaltres estem en ple procés d'avaluació dels llocs de treball. Ara ja li puc dir que el tema 
de la avaluació de llocs de treball, el retard no és responsabilitat del Govern. I això ho hem 
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explicat, per què el procés aquest ha estat aturat, perquè hi ha hagut un canvi de 
representants sindicals i volien refer-ho tot. I a partir d'aquí és una taula en què ni tan sols 
hi ha participació política. Imagini's el nivell a què nosaltres hem portat aquest procés. Bé, 
jo crec que sap greu que hagin presentat aquestes al·legacions tenint altres eines, podent 
parlar amb nosaltres com ho hem fet durant tot aquest temps i utilitzar aquesta eina, bé, 
considerem que és una llàstima que hagin arribat a aquest nivell quan, hi insisteixo, la 
discrepància està al damunt. I, com poden veure, la voluntat que nosaltres hem tingut com 
a Govern de negociar i de pactar és evident.

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies, senyor Zaragoza. Ara obriríem un segon torn d'intervencions. Senyor 
Vinyets, endavant.

Sr. Vinyets:

Bé, sobre el tema del déjà vu, evidentment, els que portem poc no els tenim aquests déjà 
vu. Bé, quan hem intervingut ja hem dit clar que teníem claríssim que al final qui té la 
responsabilitat de governar i té la potestat de decidir com vol aquest organigrama i com fer 
aquests processos de selecció. Però el que els hi veníem a dir, i és més un prec, és que 
sempre hi ha d'haver una reunió més. Entenc que al final vostè diu «toma negociació». No, 
vull dir... Està clar, si l'altre no vol negociar... però això no és l'excusa per no intentar tornar 
a asseure's. I al final, si al final hi ha dos bàndols que no hi ha un consens o no hi ha un 
punt d'unió, també poden utilitzar una tercera via, que és obrir el meló i, si volen, podem 
ajudar-los a intentar fer una miqueta de mediadors entre vosaltres i els sindicats. Vull dir, al 
final no ha de ser una partida de tennis un contra l'altre, sinó que al final tots estem en el 
mateix vaixell i crec que, pel bé de la casa, si arribem a aquests extrems que no és 
possible trobar com desentortolligar aquesta situació, doncs, intentem fer més consensos. I 
al final és això. No els estem retraient que no vulguin negociar, que no estiguin fent res, 
sinó al final el que venim a dir, perquè vostè ha dit «ens diuen esforços», no hem dit esforç, 
hem dit consensos. Que aquest és l'esforç de sempre trobar un dia més per trobar-se, 
intentar... Està clar, a vegades les negociacions són complicades, ningú diu que són fàcils, 
però intentar arribar a acords, intentar trobar un dia més de reunió i evitar arribar a 
situacions tan extremes com aquesta, que és haver de convocar un Ple extraordinari per, 
evidentment, desestimar unes al·legacions que és veritat que no tenen cap recorregut. 
Però és una miqueta el que nosaltres els hi proposem.

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies. Senyor Fabra, endavant.

Sr. Fabra:

Moltes gràcies, alcalde. A veure, dues puntualitzacions. La primera és que una negociació 
són més que dues reunions i una negociació per a un pressupost de tants milions d'euros, 
de més de 40 milions d'euros, com és el pressupost de l'Ajuntament de Molins de Rei, es 
mereix més que dues reunions. Nosaltres, des del grup d'Ara Molins, els hi vam demanar 
reunions per començar a parlar del pressupost al gener de l'any 2024. En qualsevol 
organització, i posem per cas una empresa, tancar un pressupost de per un projecte 
valorat en 40 milions d'euros els hi asseguro que porta més de dues, de tres i, segurament, 
de vint reunions. I, per tant, la nostra voluntat política, i els hi dic amb la mà al cor, la 
voluntat política d'Ara Molins era negociar seriosament aquest pressupost, negociar 
seriosament aquest pressupost, i per això al gener els hi vàrem demanar poder portar a 



SEC/JMO/ALD
ACTA PLE 19/06/2024

SESSIÓ EXTRAORDINARIA

Pàg. 16/19

Pl. Catalunya, 1  | 08750 Molins de Rei
Tel. 93 680 33 40 | ajuntament@molinsderei.cat

terme aquesta negociació. I a la conclusió a què vam arribar és que la voluntat política del 
Govern, igual que la nostra era negociar seriosament aquest pressupost, la voluntat 
política del Govern, quan ens va presentar el pressupost amb tan poc marge per a la 
negociació, era no negociar seriosament el pressupost. I per això nosaltres també, com 
que no vam poder negociar el pressupost, vam votar-hi en contra. I el sindicat planteja 
exactament la mateixa crítica. Ells també expliquen que van demanar reunions des del 
desembre i que no les van poder fer fins al mateix maig. Aleshores, això és un tema. 

L'altre tema és la reflexió més de fons sobre el model de la lliure designació per a la 
selecció de certs llocs de treball. És una realitat. Aquest model, aquest tipus de provisió 
existeix a la llei, és així. I està molt estès a l'Administració aquí a Catalunya i a Espanya. 
Però que una cosa estigui estesa i que sigui una pràctica recurrent, no vol dir que estigui 
bé. Perquè vostè, senyor Zaragoza, té molta més experiència que jo, tant a l'Administració 
com en la política. Jo no en tinc poca, però sé perfectament que aquests llocs de 
comandament i de lliure designació són aquella difusa línia gris on la política i 
l'Administració es toquen. És aquell punt on la política i l'Administració es toquen i, tot i ser 
càrrecs tècnics, tenen molts cops una clara connotació i condicionament polític. I això és 
una realitat. Vostè... Podem opinar sobre si això és convenient o inconvenient, però això és 
una realitat fàctica sobre com funciona l'Administració en aquest país. Aleshores, aquest 
model nosaltres no el compartim. Nosaltres creiem que aquests càrrecs s'haurien de 
proveir mitjançant un concurs de mèrits. És el model en què creiem. És a dir, nosaltres 
podríem creure, com potser creuen vostès, que és convenient que hi hagi aquesta 
confiança amb una certa connotació política, indubtablement, per a la provisió d'aquests 
càrrecs, però nosaltres no ho veiem així. I com bé diu, tot és opinable. I, com bé diu, 
l'organització té una potestat, l'administració té una potestat autoorganitzativa. I hi ha una 
presumpció de validesa en què vostès estan exercint correctament la seva discreció a 
l'hora de definir aquests càrrecs amb la selecció via lliure d'assignació. Però que hi hagi 
aquesta presumpció que vostès estan exercint de manera correcta aquesta discreció que 
tenen, no vol dir que això sigui efectivament així. I per això hi ha la via del recurs 
contenciós administratiu que limita aquesta discreció. És a dir, que vostès puguin posar 
aquests càrrecs com a lliure d'assignació, tot i que es pressuposa que ho fan correctament, 
no vol dir que sigui correcte. Hi pot haver un abús en l'ús d'aquesta lliure designació. Un 
abús fruït de que no està degudament justificat aquest mitjà excepcional de provisió, que 
és el que nosaltres hem defensat. És a dir, no està degudament justificat que, de cop i 
volta, de cop i volta, passem a tenir cinc càrrecs més de lliure designació a l'Ajuntament de 
Molins de Rei, d'un any per l'altre. Havia passat això abans? Algun any hi havia hagut una 
modificació de l'RLT que incorporés cinc càrrecs nous per lliure designació? Aleshores, 
nosaltres, evidentment, i ja els hi avancem, el que farem serà analitzar de manera molt 
curosa la correcció d'aquestes convocatòries i investigarem també les persones que es 
designin per a aquestes convocatòries, perquè estem segurs que potser ens emportem 
algunes sorpreses. I aquestes sorpreses posaran de manifest el que acabo de dir abans, 
que aquesta difusa línia entre la política i l'Administració en els càrrecs de lliure designació, 
el condicionant polític pesa molt, pesa molt.

Sr. Alcalde:

Senyor Zaragoza. Endavant.

Sr. Zaragoza:

No sé per on començar, perquè... Doncs, sí, senyor Fabra, li dic com al senyor Vinyets, és 
veritat que, com no tenen històric, a vegades un... Tampoc és que porti molt, però porto i 
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me'n recordo de coses. I efectivament, crec que és bo explicar-les, no passar res. I 
efectivament, hi ha una tradició de fa molt de temps de tenir càrrecs de confiança. Càrrecs 
de confiança, no directius. No, no, càrrecs de confiança. En aquest ajuntament, set si no 
recordo malament. Els directors d'àrea, el cap de gabinet d'alcaldia, el cap de premsa, 
inclús el director de la ràdio, hi havia un lloc de treball que era un càrrec de confiança. 
Imagini's, imagini's. Sí. Sí que n'hi ha. Qui determina si és bo o dolent, vostè? És a dir, és 
vostè qui diu que aquest... No, és vostè qui diu aquí ara que no comparteix que això sigui 
correcte. I és vostè... No? El sistema de provisió de llocs de treball, tenim la TREBEP, 
tenim diverses normes, lleis aprovades i legislades, que incús el que van fer en el seu 
moment és millorar aquesta ratlla entre el que era el càrrec de confiança i el directiu, que 
vostè ara vol tornar a confondre. Sí, sí. Perquè vostè està posant en dubte, vostè està 
tornant a assenyalar funcionaris. Està assenyalant i «vigilaré». Què és això de vigilaré? Hi 
haurà un procés, nosaltres fiscalitzarem, que és la nostra feina, els polítics fiscalitzem, eh? 
Per sort, per sort, la modificació de l'EBEP va treure els polítics dels processos de selecció 
de personal. Per sort. D'acord? Això sí que era una anomalia, que els polítics poguessin 
decidir i estar en els processos de selecció, cosa que ara no es fa. Però és que vostè posa 
en dubte la norma i la llei. I no, no pot, no pot. Inclús posa en dubte els funcionaris. Escolti, 
els funcionaris estan allà perquè han guanyat un procés de selecció. I entre els que es fa 
aquest procés de selecció, són els que són de lliure designació. I jo hi torno a insistir. Vostè 
considera que hi ha 130 mossos d'Esquadra en llocs per la seva afiliació política? Doncs, li 
recomano que miri tots els llocs de treball i vegi que no és així. Aquesta és la realitat. I 
vostè ha posat en dubte la professionalitat dels funcionaris que vagin a fer o no, que estan 
en el seu dret de promocionar i optar a aquest lloc de treball, vostè ara els acaba de posar 
en el focus «No, perquè vostès faran...» És que jo hi torno a insistir i ho he explicat i aquest 
és el debat. Creiem que són llocs de comandament que estan suficientment justificats en 
les seves fitxes i que dona peu a que això sigui així. I ja està i no té més. Hi haurà d'haver 
un procés, com diu la llei. 

Aleshores, l'altra banda, és evident que... Miri, podríem estar mesos negociant. Però, és 
clar, un al final ha d'arribar a un límit. Si tu ja veus que la voluntat negociadora és la que jo 
li he llegit, o m'ho acceptes o adeu, ja està, nosaltres hem fet... És que no és un tema de 
reunions, perquè evidentment podem fer quinze reunions i estar parlant sempre del mateix. 
Perquè al final jo estic aquí i l'altre està aquí i ja no et mous, és la voluntat. I nosaltres vam 
acceptar al·legacions que ens presentaven al document, les vam acceptar i d'altres no. On 
està el límit? Acceptar-ho tot? Aleshores, on arribes? On arriba el moment? És clar, tu al 
final has de prendre una decisió. Miri, no són només les dues reunions i la quantitat de 
correus. Fins i tot li diré una cosa, si haguéssim tingut també el detall de dir-nos «anem a 
presentar al·legacions al pressupost», que ni l'han tingut, és legítim, eh?, ho poden fer, 
poden arribar, presentar al·legacions i punt, que és el que han fet. Potser haguéssim dit 
«ei, seiem i us expliquem per què no les acceptem». És que ni tan sols això. Aleshores, és 
clar, nosaltres podem tenir tota la voluntat de negociar, de parlar, però quan veus que al 
darrera hi ha una altra intenció, doncs, escolti, jo, què vol que li digui? Ja està. Que faci 
cadascú el que cregui convenient. Però jo els hi demano que no posin en dubte cap 
funcionari d'aquesta casa ni cap treballador ni cap funcionari, perquè després les normes i 
les lleis ja s'encarreguen, evidentment. I si ens equivoquem, tenim un contenciós, eh? 
Tenim un contenciós. Hi va haver un alcalde que va decidir fer una modificació de l'RLT de 
dos llocs de treball i hi va haver un sindicat que va arribar a un contenciós i encara no està 
resolt, per cert. O sigui, ja veurem com acaba. Així està la cosa. Bé, pot passar, escolti, és 
legítim. 

Jo crec que seria una mala lectura, perquè nosaltres amb tot això hem anat de cara i amb 
bona fe. I la nostra proposta en cap moment és dir «no, aquí...», és afegida la llei, el que 
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diu la norma i complint absolutament la legalitat vigent. Ni posarem ara ni mai –ni ho hem 
fet mai– en dubte la professionalitat de ningú que vulgui optar a un lloc en què hi hagin 
funcionaris o laborals que hagin fet el seu procés de selecció i que vulguin optar a un lloc 
de treball de promoció interna dins de l'Ajuntament, sigui com sigui, el seu procés de 
nomenament, sigui quin sigui. Això és la nostra opinió i és la nostra responsabilitat. 

I miri, i per acabar, a Molins ja en tenim un precedent. El cap del cos de la Guàrdia Urbana 
és de lliure designació. Sí, sí, sí, aquell que vostè fa quatre anys va dir que creia que era el 
problema i que havia de cessar-lo. No l'hauria pogut cessar si no hagués sigut de lliure 
designació. Ho va dir en una entrevista quan vostè era candidat per una altra formació. 
Aleshores, si aquest lloc de lliure designació, que, bé, el tenim... De fet, hi va haver un 
contenciós perquè algú va dir que això no estava bé i l'Ajuntament va guanyar. Per què? 
Perquè està dins d'aquest escalafó que nosaltres considerem de màxim nivell de 
responsabilitat en la governança de la vila. I creiem, tal com va dir fa un temps la llei, un 
jutge, que aquesta fórmula és bona.

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies, senyor Zaragoza. Amb aquesta resposta donaríem per acabat el debat 
d'aquest punt 2 de l'ordre del dia i passaríem a la votació.

Sr. Serra:

D'entrada, deixi'm que valori molt positivament i públicament la moderació del regidor 
Zaragoza, perquè si m'hagués tocat contestar a mi respecte als seus dubtes, no m'hauria 
agradat gens contestar-li. Ho sento. Sap que ens apreciem o jo almenys l'aprecio, però hi 
ha coses que crec que en un Ple no es poden dir ni aquí ni fora del Ple, perquè està posant 
en dubte moltes coses. De totes formes, jo volia intervenir avui respecte al pressupost. 
Òbviament, mà estesa per parlar dels pressupostos 2025, però no, no em digui que el 
2024 no l'he perseguit, no els he perseguit. Tinc aquí pantallazo, si vol, de les converses 
amb algú de vostès on dic «Bon dia X, recorda...» 8 d'abril, «Hola, X, et va bé si ens 
reunim per parlar dels pressupostos del dimecres a les 18:30?» 11 d'abril, «Bon dia, X, heu 
mirat quan ens podem reunir? Et truco a l'aterrar». 23 d'abril, «Bon dia, X, recorda enviar-
me els dubtes que tinguis sobre el pressupost», etcètera. «Benvingut, senyor X...» Gràcies.

Sr. Alcalde:

Molt bé. Ara sí que passaríem a la votació. Són dos torns? No, entenc, secretari accidental, 
que és una única votació, no? És una única votació. Sí, sí. Molt bé, passem a la votació. 

[Votació] 

I amb això, Ple extraordinari, no hi ha torn obert ni preguntes, acabem el Ple. Com a Ple 
ens veiem la setmana que ve, i ara es queden els regidors fent les comissions informatives 
per al proper Ple de la setmana que ve. Moltes gràcies.
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VOTACIÓ:

Grup Municipal Vots a favor Vots en contra Abstencions

PSC-CP 9

EN COMU PODEM 2

ERC 3

ARA MOLINS 4

Total 11 7

Sotmès a votació, el Ple de la Corporació aprova  el present dictamen per 11 vots a 
favor del PSC (9), ECP (2) i 7 vots en contra d’ Ara Molins (4) i ERC (3).

I no havent-hi més assumptes a tractar, s’aixeca la sessió a indicació de la Presidència, 
quan son les divuit hores i quinze  minuts, de la qual s’estén la present acta.



L'Alcalde
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El secretari accidental
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